
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 25. januar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 143
Vil ministeren med afsæt i artiklen ”Kommunen kendte til ulovlig opkrævning i foråret” fra 
TV 2/Bornholm den 20. januar 2022 kommentere på, hvorvidt ministeren finder praksis 
yderst kritisabel, når Ankestyrelsen allerede tilbage i 2017 gør kommunen opmærksom 
på, at man foretager sig noget, man ikke har hjemmel til? Og vil ministeren i øvrigt med 
afsæt i denne artikel
– redegøre for sine tanker om, at administrationen ikke varsler og stopper den ulovlige 

praksis, mens man forsøger at finde løsninger?
– tilkendegive, om ministeren mener, at det er i orden, at kommunen holder denne viden 

for sig selv, eller burde kommunen af egen drift have orienteret både berørte borgere 
og pressen?

– tilkendegive, hvad ministeren mener om hele forløbet, herunder den manglende kom-
munale vilje og forsøg på at skjule tingenes tilstand?

– redegøre for, hvordan vi i fremtiden undgår, at en kommune sidder en afgørelse fra 
Ankestyrelsen overhørig for egen vindings skyld?

– tilkendegive, om ministeren mener, at kommunens manglende handlen bør få konse-
kvenser for dem, der lukkede øjne og ører – eller mener ministeren, at de blot kan 
fortsætte, som om intet var hændt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anni.Matthiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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